

Extraordinary General Meeting
Sunday 20 November 2022 after the service
first floor of the Centre Mounier

If you are unable to attend this meeting in person, you can join via Zoom by prior arrangement.

Please speak with one of the Wardens or fr Mark.

All members listed on the Electoral Roll are eligible to vote on the proposal to *establish a shared ministry agreement between St Alban's Church and St Pierre-le-Jeune Protestant Church.*

What's this about?

The Reuilly Accords are an agreement between the Protestant and Anglican churches in France to encourage the mutual recognition and shared ministries of our respective communities. The accords commit our churches to take steps toward greater cooperation in as many areas of life and ministry as possible. We do this in order to advance together toward a more visible unity.

The idea of a shared ministry agreement in Strasbourg, based on the principles of the Reuilly Accords, has been under consideration since 2017. Over the past 18 months, St Alban's Chaplaincy Council has discussed at length the possibility of joining in such a partnership with the Protestant parish of St Pierre-le-Jeune. There have been ongoing meetings and open exchanges between the pastors and councils of the two churches throughout this period. It is now time to ask the members of St Alban's to give its informed consent to continuing the pursuit of this relationship.

This is in no way an effort to fuse our two churches into one. We will retain our identity as an Anglican chaplaincy and active participant in the wider ecumenical community of Strasbourg. We will also continue our relationship with the Dominican community, which has hosted our Sunday morning worship for nearly 50 years.

What would this mean concretely?

This partnership would allow our chaplain to exercise his pastoral ministry not only as the Priest-in-charge of St Alban's, but to also work within the framework of a shared ministry with St Pierre-le-Jeune.

Regular Sunday morning worship would continue at the Dominicans' chapel. There would also be opportunities for us to gather for special services and activities at St Pierre-le-Jeune. Similarly, we would welcome that church's members to join us as well for our worship and for other events. The church's pastor, Philippe Eber, would share on occasion in liturgical and pastoral activities of St Alban's as fr Mark would at the other church. We would seek together ways to foster our common lives in Christ and to create bonds between our two communities that would otherwise not be as readily possible.

Many of the details of the working-out of this partnership is still to be discussed and created as we go along. However, it is the clear intent that the cultural, spiritual and pastoral identities of the two churches would be fully respected and maintained. It has also been clear to us at this time that we are being called to a deeper fellowship in the Gospel with our Protestant sisters and brothers. We invite your questions and your support.

If you have further questions or would otherwise like to discuss this matter in advance of the General Meeting, you are encouraged to contact fr Mark 07 71 13 38 83 and/or wardens Anny Samuels 06 67 57 20 56 and Grace Egesi 06 11 72 43 81.

Assemblée Générale Extraordinaire
Dimanche 20 novembre 2022 après la messe
1^{er} étage du Centre Mounier

Si vous ne pouvez pas assister à cette réunion en personne, vous pouvez vous joindre via Zoom sur arrangement préalable. Veuillez parler à l'un des wardens ou au père Mark.
Tous les membres inscrits sur la liste électorale peuvent voter sur la proposition d' « établir un ministère partagé entre l'église St Alban et l'église protestante St Pierre-le-Jeune. »

Qu'est-ce que c'est ?

Les Accords de Reuilly sont une convention entre les églises protestantes et anglicanes de France pour encourager la reconnaissance mutuelle et les ministères partagés de nos communautés respectives. Les accords engagent nos églises à prendre des mesures pour une plus grande coopération dans autant de domaines de la vie et du ministère que possible. Par ces accords, nous espérons avancer ensemble vers une unité plus visible.

L'idée d'un accord de ministère partagé à Strasbourg, basé sur les principes des accords de Reuilly, a été abordée en 2017. Au cours des 18 derniers mois, le Conseil de l'aumônerie de St Alban a longuement discuté de la possibilité de se lancer dans un tel partenariat avec la paroisse protestante de St Pierre-le-Jeune. Il y a eu des réunions et des échanges entre les pasteurs et les conseils des deux églises tout au long de cette période. Il est maintenant temps de demander aux membres de St Alban's de donner leur consentement à la poursuite de cette relation.

Ce n'est en aucun cas un effort de fusionner nos deux églises en une seule. Nous conserverons notre identité d'aumônerie anglicane et de participant actif à la communauté œcuménique élargie de Strasbourg. Nous continuerons également notre relation avec la communauté dominicaine, qui accueille notre culte du dimanche matin depuis près de 50 ans.

Qu'est-ce que cela signifierait concrètement ?

Ce partenariat permettrait à notre aumônier d'exercer son ministère pastoral non seulement en tant que curé de St Alban, mais aussi de travailler dans le cadre d'un ministère partagé avec St Pierre-le-Jeune.

Le culte régulier du dimanche matin se poursuivrait à la chapelle des dominicains. Il y aurait aussi des occasions de nous réunir pour des offices spéciaux et des activités à St Pierre-le-Jeune. De même, nous souhaiterions que les membres de cette église se joignent à nous pour nos offices et d'autres événements. Le pasteur de l'église, Philippe Eber, participait à l'occasion aux activités liturgiques et pastorales de St Alban comme Mark le ferait dans l'autre église. Nous chercherions ensemble des moyens de favoriser nos vies communes en Christ et de créer des liens entre nos deux communautés qui autrement ne seraient pas possibles.

De nombreux détails de ce partenariat doivent encore être discutés et élaborés au fur et à mesure. Cependant, il est clair que les identités culturelles, spirituelles et pastorales des deux églises seraient pleinement respectées et maintenues. Il est également clair pour nous en ce moment que nous sommes appelés à une communion plus profonde dans l'Evangile avec nos sœurs et frères protestants. Nous invitons vos questions et votre soutien.

Si vous avez d'autres questions ou si vous souhaitez discuter de ce sujet avant l'Assemblée générale, nous vous encourageons à contacter fr Mark 07 71 13 38 83 et/ou les gardiens Anny Samuels 06 67 57 20 56 et Grace Egesi 06 11 72 43 81.